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عضو کمیسیون عمران مجلس با اشاره به لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۱، گفت: حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
از نهاده های کشــاورزی و دامی در شرایط فعلی 
کشور با هیچ منطقی سازگار نیست، استفاده عده ای 
از رانت دلیل قانع کننده ای نیســت و دولت باید 
این رانت خواران را شناسایی و از دادن ارز ۴۲۰۰ 

تومانی به آنان خودداری نماید.
به گزارش ایلنا، غلامعلی کوهساری در نشست علنی دیروز 
مجلس، در نطق میان دستور اظهار کرد: افزایش دریافت مالیات 
از مردم در بودجه سال ۱۴۰۱ در مقایس با بودجه سال ۱۴۰۰ آن 
هم در شرایطی که مردم با مشکلات اقتصادی مواجه هستند، 
با کدام منطق صورت گرفته است. حال آنکه در این زمینه برای 
فرار مالیاتی باید چاره اندیشی شود. حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی از 
نهاده های کشــاورزی و دامی در شرایطی که کشور شدیدا به 
واردات روغن خوراکی وابسته است و مردم در تامین نهادهای 
دامی و تامین گوشــت، مرغ و لبنیات با مشــکل زیادی روبه 
هستند، با کدام منطق سازگار است؟ آیا صرفا استفاده از رانت به 
وسیله برخی می تواند دلیل قانع کننده باشد؟ آیا دولت این رانت 
خواران را نمی تواند شناسایی کند و از دادن ارز ۴۲۰۰ تومانی به 

آنان خودداری نماید؟
 ذوالنوری: حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 

تبعات سنگینی به همراه دارد
 در ادامــه نماینده مردم قم در مجلس با بیان اینکه حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی تبعات سنگینی برای مردم به همراه دارد، گفت: 
باید نظارت را بر توزیع نهــاده های دامی و کنترل بازار انجام 
دهیم چرا که تبعات خیلی کمتری نســبت به حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی دارد.مجتبی ذوالنوری در نشست علنی دیروز خطاب به 
دولت، گفت: اولین تذکر بنده در خصوص گران شــدن خودرو 
بوده که کمر مردم را شکســته و بر روی قیمت همه چیز تاثیر 

می گذارد. باید فکری برای مقابله با مافیای خودرو داخلی کرده 
و این موضوع را کنترل کنیم.نماینده مردم قم در مجلس ادامه 
داد: حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی تبعات سنگینی برای مردم به همراه 
دارد لذا ما باید شــیوه خودمان را در نظارت بر توزیع نهاده های 
دامی و کنترل بازار انجام دهیم. این امر تبعات کمتری نسبت به 
حذف ۴۲۰۰ تومانی دارد. تحمل و کشش در جامعه وجود ندارد 
لذا از هیات رئیسه می خواهم در تعامل با دولت موضوع مذکور را 

به صورت جدی پیگیری نماید. 
دلخوش: دولت با آزادسازی نرخ ارز، به بازار شوک 

وارد می کند
نماینده مردم صومعه سرا در مجلس، گفت: در لایحه بودجه سال 
آینده به محرومیت زدایی و اشــتغال توجه شده اما سازوکار آن 
تعیین نشده است.وی گفت: اعتقاد دارم اقتصاد دان در کشور به 
کسی گفته می شود که مسائل تئوری و اجرایی را بداند، بسیاری از 

افرادی که در تیم های اقتصادی مدعی هستند اجرا را نمی دانند و 
تنها اقتصاد کلان را خوانده اند.نماینده مردم صومعه سرا در مجلس 
شورای اسلامی با اشــاره به اینکه برخی از افراد از سفره مردم 
اطلاع ندارند درحالی که از اهمیت بسیار بالایی بر خوردار است 
ادامه داد: سازمان برنامه و بودجه اعلام می کرد که در بودجه سال 
آینده شق القمر کرده و کارهای بسیار خوبی انجام داده است در 
حالی که با تیم بودجه نویس دولت گذشته بودجه سال آینده را 
تدوین کرده اند که جای تعجب دارد.وی گفت: بودجه عملیاتی و 
اصلاح مبنایی نشده است، زمانیکه بودجه عملیاتی نباشد نظارت 
بر آن کاهش و تمرکز گرایی و قدرت دســتگاه  را افزایش پیدا 
می کند. برخلاف ادعای موجود، در لایحه بودجه ســال آینده 
۴۰درصد بودجه جاری شامل حقوق و دستمزد نسبت به سقف 
بودجه اولیه ۱۴۰۰ افزایش داشته است که مفهوم آن این است 
کف پیش بینی دولت برای تورم ۴۰ درصد است.دلخوش، افزود: 

بر اساس لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ حقوق کارکنان دولت در  
شــرایط اقتصادی فعلی کمتر از ۱۰ درصد افزایش پیدا می کند 
درحالی که قیمت ها افزایش پیــدا می کند. با افزایش ۷ درصد 
اعتبارات پروژه های عمرانی و ۱۰ درصدی حقوق کارکنان مشکل 
پیمانکاران پروژه ها و کارکنان دولت بر طرف نمی شود.وی با بیان 
اینکه افزایش کمتر از ۱۰ درصدی حقوق کارکنان دولت علی 
رغم تورم ۳۷ تا ۴۰ درصدی در سال آینده ظلم مضاعف به آنها 
است و موجب رانت خواری می شود، گفت: اعضای کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۱ دقت کنند که با وجود افزایش کمتر 
از ۱۰ درصــد حقوق کارکنان دولتی مابقی افزایش ۴۰درصدی 
بودجه جاری کجا می رود.وی با اشاره به اینکه در لایحه بودجه 
سال آینده به محرومیت زدایی و اشتغال توجه شده اما سازوکار 
آن تعیین نشــده است، ادامه داد: ۶ هزار میلیارد تومان در اختیار 
استان ها برای محرومیت زدایی و اشتغال قرار دارد اما در سفرهای 
استانی دولت برای آن تصمیم گیری می شود.این نماینده مردم در 
مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه برخی از مسئولین مشکلات مردم 
را نمی بینند و با آزادسازی نرخ ارز، دولت فعلی شوکی را به بازار 
وارد می کند، عنوان کرد: در شرایط فعلی که مرغداران ۹۰درصد و 
گاوداران ۶۰ درصد از یارانه ارز دولتی استفاده می کنند سفره مردم 
ضعیف شده است و نمی توانند گوشت خریداری کنند.دلخوش با 
بیان اینکه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی مشکلاتی را ایجاد می کند و 
باید در این زمینه بررسی لازم صورت بگیرد، تصریح کرد: منشا 
تعیین نرخ ارز ۲۳ هزار تومانی در لایحه بودجه مشخص نیست. 
با تداوم تحریم ها نرخ ارز افزایش پیدا می کند و با برادشته شدن 
تحریم ها باید این قیمت کاهش داشته باشد، چه تحلیلی برای 

تعیین نرخ ۲۳ هزار تومانی ارز وجود داشته است.
مراقب باشید ترکش های حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 

به قشر مستضعف اصابت نکند
نماینده مردم کلیبر در مجلس نیز گفت: از ارز ۴۲۰۰ تومانی اثر 

مثبتی به نیازمندان نرسید، مراقب باشید اولین ترکش های بی 
امان حذف این ارز بر پیکر نحیف پابرهنگان و مستضعفان که 
صاحبان اصلی این انقلاب هستند، اصابت نکند! برنامه پیشینی و 

جبرانی برای آن طراحی کنید و سپس ارز را حذف کنید.
نماینده مردم کلیبر، خداآفریــن و هوراند در تذکری خطاب 
به وزیر اقتصاد افــزود: عناصر فاقد صلاحیت و غیرمرتبط در 
ساختارهای اقتصادی منصوب می شوند، به نظر می رسد وزارت 
اقتصاد برنامه مشخصی برای ساختار بهم ریخته سازمان بورس 
و افزایش بی رویه نرخ ارز ندارد، چرا باید اشخاص دوتابعیتی که 
مقیم کشور خبیث انگلستان هستند، کماکان به عنوان مدیران 
عامل بانک های خصوصی فعالیت کنند؛ آیا افراد لندن نشین 
صلاحیت مدیریت در جمهوری اسلامی ایران را دارند؟ این تذکر 
به سایر وزارتخانه ها هم مربوط شده تا بدانند مجلس با وجود 

همسویی سیاسی، ملاحظه ناکارآمدی را نخواهد کرد.
وی در تذکر دیگری به فاطمی امین ادامه داد: قیمت خودرو 
افزایش یافت، اصلاح نشد، اگر اراده ای برای اصلاح بود، قیمت 
پراید هم اکنون زیر ۱۰۰ میلیون تومان تعیین می شد، این چه 
اصلاح قیمتی است؟ اصلاح قیمت تان به نفع طبقه مرفه تمام 
شد، حداقل در انتصاب مدیر صمت استان آذربایجان شرقی که 

چندماهی بلاتکلیف مانده تسریع کنید. 
همچنین فاز جدید جاده کلیبر که قــرار بود خردادماه ۱۳۹۹ 
به بهره برداری برســد، به دلیل واگذاری به یک پیمانکار فاقد 
صلاحیت که نحوه واگذاری نیــز محل بحث بود، همچنان 
بلاتکلیف است. همچنین معدن مس سونگون در خداآفرین و 
نزدیک به جنگل های کلیبر قرار دارد، به مزارع اطراف خسارت 
وارد می کند، این در حالی است که مردم خداآفرین و کلیبر در 
استخدام و بکارگیری در آن معدن غیربومی تلقی می شوند. چرا 
ریالی در حق شهرستان های مذکور بابت مسئولیت اجتماعی 

توسط این معدن هزینه نمی شود.

استفاده عده ای از رانت دلیل قانع کننده ای برای حذف ارز ۴2۰۰ تومانی نیست رضایی: اجازه دهید واردات خودرو انجام شود
یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با اشاره به پایین بودن 
کیفیت خودروهای داخلی و قیمت های سرسام آور آنها تاکید کرد: اجازه دهید 

واردات خودرو انجام شود.
به گزارش ایسنا، علی رضایی نماینده مردم کنکاور در مجلس در جلسه علنی  دیروز مجلس 
در تذکری عنوان کرد: متاسفانه مافیای خودرو خون مردم را در شیشه کرده اند. اکثر مردم با 
موضوع واردات خودرو موافقت دارند و ما باید به حق مردم احترام بگذاریم. چه تناسبی میان 
کیفیت پایین خودرو و قیمت سرسام آور آن وجود دارد؟وی ادامه داد: قیمت پراید ۱۸۰ میلیون 
تومان و پژو ۳۰۰ میلیون تومان می باشد به استناد آمار ارائه شده اکثر تصادفات مربوط به همین 
خودروهای بی کیفیت داخلی است. قرار بود قیمت خودرو اصلاح شود و کیفیت آن بالا برود 
اما نه قیمتی اصلاح شد و نه کیفیت. برهمین اساس درخواست می کنم اجازه دهید که واردات 

خودرو انجام پذیرد.

 هنوز ارز ۴۲۰۰ دارو حذف نشده
 قیمت ها چندبرابر شده است

سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس با انتقاد از افزایش بی رویه قیمت 
برخی اقلام دارویی تصریح کرد: هنوز ارز ۴۲۰۰ دارو حذف نشده، قیمت ها 

چندبرابر شده است.
به گزارش ایلنا، علی خضریان در جلسه دیروز مجلس، در تذکر شفاهی عنوان کرد: برای اقشار 
ضعیف جامعه تغییر برخی اعداد در لایحه بودجه بسیار تاثیرگذار و قابل تأمل است.نماینده مردم 
تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در روزهایی 
به سر می بریم که قیمت قرص های مسکن و ضددرد مثل ناپروکسن بعضاً تا ۶ برابر بالا رفته 
و امروز پدربزرگ ها و مادربزرگ های این سرزمین امکان خرید حتی یک برگ آن را نیز ندارند.
وی خطاب به رئیس جمهور گفت: خواهش من این است که در این زمینه فقط به صورت 
دســتوری عمل نشود. در حوزه ســمعک ها اخباری به گوش رسیده که این ابزار شنوایی تا 

۷۰ میلیون تومان افزایش قیمت داشته است.
خضریان یادآور شد: فردی به من رجوع کرد و گفت من پول تهیه سمعک برای فرزندم را 
ندارم، در حالی که این حق اجتماعی مردم است. هنوز ارز ۴۲۰۰ تومانی حذف نشده این آسیب ها 

در حوزه بهداشت و درمان دیده می شود، لذا نظارت ها باید دقیق باشد.

 فرزندان برخی مسئولان در کشورهای دشمن
 سرمایه گذاری هنگفت می کنند

یک نماینده ادوار مجلس با بیان اینکه فرزندان برخی مسئولان به واسطه 
مسئولیت پدران و مادران خود به کشورهایی رفتند که در داخل کشور علیه 
این کشورها شعار داده می شود، گفت: آنها سرمایه هنگفتی از کشور خارج 

کرده و در کشورهایی که دشمن هستند، سرمایه گذاری می کنند.
ابراهیم نکو در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه فساد اقتصادی در کشور دارای ریشه عریض و 
طویلی است، اظهار کرد:حتی اگر اراده کافی برای مقابله با فساد وجود داشته باشد، ریشه کن 

کردن آن در زمان کوتاه امکان پذیر نیست و باید در این زمینه حساب شده عمل کرد.
وی ادامه داد: تا حدود زیادی اراده مقابله با فساد در سه قوه کشور وجود دارد. رئیس جمهور 
برخاسته از قوه قضاییه است و نسبت به ضرورت برخورد با فساد اقتصادی آگاهی دارد و لوازم این 
کار را می شناسد. قوه مقننه نیز همراهی خوبی با دو قوه دیگر داشته است. برای مقابله با فساد 
اقدامات خوبی شروع شده است، اما تلاش های قوا به تنهایی کفایت نمی کند و به همراهی 
سایر نهادهای نظام از جمله نهادهای امنیتی هم نیاز است. در واقع به یک خرد جمعی و تصمیم 

واحد در کل حاکمیت برای مقابله با فساد یک ضرورت است.
این فعال سیاسی همچنین درباره کارایی سامانه اعلام اموال مسئولان، تصریح کرد: متاسفانه 
راه فرار از این قانون وجود دارد و اگر مســئولی بخواهد می تواند راهی برای گریز پیدا کند؛ 
مثلا اموال خود را به اسم نزدیکان و معتمدین خود کند.این چنین قوانینی خوب است، اما به 
تنهایی کفایت نمی کند. اعلام میزان اموال مسئولان دردی از مردم دوا نمی کند، مگر اینکه 
براساس ملاک مشخصی، از اموال مسئولان که در طول زمان زیاد شده است، به نفع مردم 
مالیات گرفته شود.نکو درباره موضوع سفر و اقامت فرزندان مسئولان در خارج از کشور گفت: 
در اوایل انقلاب همدلی فراگیری بین مردم و مسئولین وجود داشت و همین همدلی موجب 
شکل گیری امید مردم و مسئولان به آینده می شد و مردم احساس می کردند که تبعیض 
و اختلاف طبقاتی وجود ندارد و دیگر کسی قرار نیست پول باد آورده کسب کند، اما به مرور 
فرزندان مسئولان به واسطه مسئولیت پدران و مادران خود به کشورهایی رفتند که در داخل 
کشور علیه این کشورها شعار داده می شود. فرزندان این مسئولان سرمایه هنگفتی از کشور 
خارج کرده و در کشورهایی که دشمن هستند، سرمایه گذاری می کنند. این یک درد و رنج 

برای مردم است و باید درمان شود.
این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی گفت: پیشنهاد من این است که نباید اجازه داد تا از 
موقعیت این مسئولان برای فرزندان آنها استفاده شود . باید از طریق ابزارهای قانونی اینگونه 
افراد را وادار کرد تا سرمایه های خود را که متعلق به مردم می باشد را به کشور آورند و اگر این 
کار ار نکردند با آنها برخورد شود. وقتی سن فرزندان مسئولان را بررسی می کنیم، می بینیم که 
آنها سن کمی برای سرمایه گذاری هنگفت در سایر کشورها دارند و معلوم است پشت پرده افراد 
دیگری هستند که در وهله اول والدین آنها متهم می شوند که به واسطه مسئولیت هایی که 

دارند، شرایط را برای خروج سرمایه های کشور توسط فرزندانشان را فراهم کرده اند.

نماینده خرمشهر : جاده خرمشهر به اهواز به قتلگاه 
مردم تبدیل شده است

نماینده مردم خرمشهر با انتقاد از وضعیت جاده خرمشهر به اهواز خواستار 
تسریع در چهار بانده کردن این جاده شد.

به گزارش ایسنا، سید لفته احمد نژاد در تذکری شفاهی در جریان جلسه علنی امروز مجلس 
بیان کرد: انتظار می رفت رئیس مجلس در ابتدای جلسه به مردم خوزستان در خصوص حادثه 
دلخراش روز گذشته در جاده خرمشهر  به اهواز تسلیت می گفت. این حق مردم خرمشهر و 
اهواز نیست که پس از این همه رشادت و ایستادگی در زمان جنگ تحمیلی داشتند حال بعد از 
۳۲ سال در این جاده کلی عزیزان خود را از دست بدهند.وی در ادامه اظهار کرد: جاده خرمشهر 
به اهواز به قتلگاه تبدیل شده است و هر روز شاهد تصادفات زیادی در این جاده هستیم. چهار 
بانده شــدن این جاده به کندی پیش می رود و باید هر چه سریعتر انجام گیرد.نماینده مردم 
خرمشهر در مجلس تصریح کرد: جاده خرمشهر به اهواز روزی مشهد شهدا بود و امروز به قتلگاه 

افرادی تبدیل شده که برای کسب روزی حلال در این جاده تردد می کنند.
اطراف این جاده میادین نفتی زیادی وجود دارد  اما مردم آن منطقه از آن بهره ای نمی برند.

رونمایی از اینترنت کودکان و نوجوانان
اینترنت طبقاتی جدی می شود!

با وجود اینکه طرح صیانت به علت مغایرت با قانون اساسی و مداخله بیش 
از حد در حریم شخصی افراد برای بررسی های بیشتر متوقف شده است. اما 
همراه اول در نمایشگاه تل کام ۱۴۰۰ از اینترنت مخصوص سنین مختلف 

رونمایی کرد.
به گزارش تجارت نیوز، نمایشگاه بین المللی مخابرات، فناوری اطلاعات و راه حل های نوآورانه، 
پس از دو سال وقفه به مدت سه روز برگزار شد. در این نمایشگاه، علاوه بر شرکت های ارتباطی، 
اپراتورهای مطرح کشور شرکت کرده و از نوآوری های جدید خود در زمینه ارتباطات رونمایی 
کردند.اپراتور همراه اول در این نمایشگاه از سرویس »بومینو« زیرمجموعه راهکار خانواده همراه 

اول که با هدف مدیریت والدین بر استفاده فرزندان از اینترنت طراحی شده، رونمایی کرد.
طرح صیانت و اینترنت طبقاتی

براساس گزارش های به دســت آمده یکی از هدف هایی که در طرح صیانت از کاربران در 
فضای مجازی دنبال می شود، مساله اینترنت طبقاتی است، به این صورت که هر یک از طبقات 
جامعه به سطح مشخصی از اینترنت دسترسی داشته باشند.با وجود اینکه اجرای طرح صیانت 
از فضای مجازی به علت تشخیص مرکز پژوهش ها و مغایرت با قانون اساسی، موقف شده 
است؛ اما همراه اول در نمایشگاه تل کام ۱۴۰۰ از اینترنت کودکان و خانواده رونمایی کرده است.
همچنیــن بومینو چهار طرح محتوایی دیگر به به غیر از اینترنت مختص به کودکان را در 

برمی گیرد. بومینو شامل »نوبوم«، »ده بوم«، »صدبوم« و »هزار بوم« می شود.
این طرح های محتوایی برای ســنین سه تا هفت، هفت تا ۱۱، ۱۱ تا ۱۵ و بالای ۱۵ سال 
پیشنهاد می کند که با توجه به سن فرزندان یا براساس شیوه تربیتی که خانواده ها انتخاب کردند، 
در دسترس والدین قرار می گیرد.این سرویس روی سیمکارت های همراه اول به راحتی فعال 
می شود و به والدین همراه اولی این امکان را می دهد تا با خیال راحت تر گوشی را برای استفاده 
از اینترنت در اختیار فرزندانشان قرار دهند.در سامانه بومینو سرویس های گوگل و ویکی پدیا 
برای کودکان تا سنین ۱۵ سال در دسترس نیست، همچنین سرویس های آپارات، دیجی کالا 
و اسنپ مارکت در دسترس کودکان زیر ۱۵ سال قرار نمی گیرد.این سرویس در حالی رونمایی 
شده که یکی از ایرادتی که مرکز پژوهش ها به طرح صیانت وارد شده است مداخله بسیار زیاد 
طرح در شئون مختلف زندگی مردم است. اما به نظر می رسد همراه اول قصد دارد اینترنت را 
برای سنین مختلف محدود کند.در این نمایشگاه ایران تلکام عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، حمید فتاحی، معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت، ستار 

هاشمی حضور یافتند.

اخبار کوتاه 

یک نماینده پیشین مجلس گفت: امروز که فصل بررسی بودجه در 
مجلس است و نقدهای جدی نسبت به آن وجود دارد، نمایندگان 
به جای پاسخگویی به افکار عمومی و متخصصان علم اقتصاد در 
تصویب  قانون بودجه، بازهم طرح به اصطلاح صیانت را علم می کنند.

بهرام پارســایی در گفت وگو با ایلنا، درباره بازگشت »طرح صیانت از حقوق 
کاربران در فضای مجازی« علیرغم این که مرکز پژوهش های مجلس به این 
طرح ایردات اساسی گرفته است، گفت: هرگاه شرایطی پیش می آید که مجلس 
باید پاسخگوی عملکرد خود در  دفاع از حقوق ملت باشد، سعی می کند با علم به 
حساسیت مردم به محدود کردن فضای مجازی، با طرح چندباره طرح به اصطلاح 
صیانت، مردم را سرگرم و افکار عمومی را منحرف کند.این نماینده پیشین مجلس 

شورای اسلامی با اشاره به بررسی لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ در پارلمان گفت: 
امروز که فصل بررسی بودجه در مجلس است و نقدهای جدی نسبت به آن وجود 
دارد، نمایندگان به جای پاسخگویی به افکار عمومی و متخصصان علم اقتصاد 
در تصویب  قانون بودجه، بازهم طرح به اصطلاح صیانت را علم می کنند. وی 
تاکید کرد: تاکنون عملکرد مجلس یازدهم در تضاد با شفاف سازی بوده و با وجود 
مخالفت افکار عمومی و عدم توان و حتی امکان توجیه این طرح توسط مدافعان 
آن، اصرار بر بررسی اش یعنی نگرانی مجلس از شفاف سازی فضای مجازی در 
مسائل مهم کشور مثل بودجه و تصمیمات دولت و مجلس.پارسایی عنوان  کرد: 
با این شیوه بی توجهی و تقابل با خواست ملت، تقریبا مردم امید خود از مجلسی 

که باید صدای آنها باشد را بیش از پیش از دست می دهند.

پی گیری ها نشان می دهد که به احتمال زیاد یارانه معیشتی به 
همراه یارانه جدید در پایان هفته واریز می شود. مبلغ یارانه ای که 
در پایان هفته برای یک خانوار چهار نفره واریز می شود ۶۸۰ هزار 

تومان است.
به گزارش تجارت نیوز، جزئیات دقیق واریز یارانه جدید مشخص نشده است، 
دولــت وعده داده که در دی مــاه یارانه  ها را دو برابر می کند. معاون اقتصادی 
رئیس جمهور نیز پیش بینی کرده که به یک خانواده چهار نفره ۸۰۰ هزار تومان 

یارانه پرداخت شود.
البته به گفته محسن رضایی قرار بود که بخشی از این مبلغ به صورت بن خرید 
کالا تخصیص داده شــود، اما آنطور که از تصمیم جدید دولت مشخص است 
پرداخت کارت اعتباری، بن کارت یا کوپن منتفی است و به نقدی واریز می شود.
پیگیری های تجارت نیوز نشان می دهد که تاکنون ابلاغیه دولت برای پرداخت 
یارانه جدید به نهادهای مرتبط در کار واریز یارانه داده نشده، همچنین به احتمال 

زیاد یارانه جدید همزمان یارانه معیشتی بنزین پرداخت می شود.
در خصوص یارانه جدید نیز که قرار اســت در به یارانه بگیران معیشتی داده 
شــود، به ۳۰ میلیون نفر اول)شامل دهک های اول تا چهارم( مبلغ ۱۲۶ هزار 
تومان و به ۳۰ میلیون نفر دوم )دهک های پنجم تا هفتم( مبلغ ۹۰ هزار تومان 

پرداخت می شود.
مبلغ یارانه جدید برای یک خانواده چهار نفره ۵۰۴ هزار تومان است، این خانواده 
همچنین مبلغ ۱۷۳ هزار تومان به عنوان یارانه معیشتی بنزین دریافت می کنند. 
از آنجایی که گفته می شود قرار است یارانه جدید به صورت ادغام شده با یارانه 

معیشتی بنزین واریز شود، جمع این دو یارانه جدید و معیشتی بنزین حدود ۶۸۰ 
هزار تومان برآورد می شود.

همانطور که گفته شد پیگیری ها نشــان می دهد که احتمالا در پایان هفته 
همزمان با واریز یارانه بنزین، یارانه جدید نیز واریز شود. اگر دولت در این هفته 
تصمیم نهایی خود را برای واریز یارانه جدید اعلام کند، به یک خانواده چهار نفره 

در روز پنجشنبه بین ۵۳۵ تا ۶۸۰ هزار تومان یارانه پرداخت می شود.
اگر این خانواده چهار نفره در دهک های اول تا چهارم قرار داشته باشد، مبلغ 
۶۸۰ هزار تومان و اگر جزو دهک های پنجم تا هفتم باشد مبلغ ۵۳۵ هزار تومان 

یارانه در پایان این هفته دریافت می کند.
مسلم است که این یارانه به کسانی که هیچ گونه یارانه ای دریافت نمی کنند یا 

فقط یارانه نقدی ۴۵ هزار تومانی را می گیرند، پرداخت نمی شود.

نمایندگان با رفع ایرادات شورای نگهبان به طرح تسهیل صدور 
برخی مجوزهای کسب و کار تعیین کردند که هرگونه سابقه ای 

جایگزین آزمون وکالت نخواهد بود.
به گزارش ایلنا، نمایندگان در نشست علنی دیروز )یکشنبه، ۵ دی ماه( مجلس 
شورای اسلامی ایرادات شورای نگهبان به طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب 

وکار را رفع کردند.
در تبصره اصلاحی آمده است: تبصره ماده )۱( قانون کیفیت أخذ پروانه وکالت 
دادگســتری مصوب ۱۳۷۶/۱/۱۷ به شرح زیر اصلاح و یک تبصره به عنوان 

تبصره )۲( به آن الحاق می شود.

تبصره۱- کانون وکلای دادگســتری و مرکز وکلا، کارشناســان رسمی و 
مشاوران خانواده قوه  قضائیه مکلفند هر سال از طریق سازمان سنجش آموزش 
کشور نسبت به برگزاری آزمون پروانه وکالت اقدام نمایند. داوطلبانی که حداقل 
هفتاد درصد امتیاز میانگین نمرات یک درصد حائزان بالاترین امتیاز را کسب 
کرده اند، به عنوان پذیرفته شــده، جهت طی مراحل مقتضی به مرجع صدور 
مجوز مربوط معرفی می گردند. نظارت بر اجرای این تبصره برعهده قوه قضائیه 
اســت و قوه مزبور مکلف است درصورت استنکاف کانون کارشناسان رسمی 
دادگستری و مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه  قضائیه از 
برگزاری آزمون، رأساً به برگزاری آن اقدام کند و مستنکفین توسط قوه قضائیه از 
مقام خود عزل می شوند. هرگونه سابقه ای جایگزین آزمون وکالت نخواهد بود.

یک کارشناس اقتصادی اظهار داشت: بسیاری از بنگاه های رانتی 
بر اساس تورم به حیات خود ادامه می دهند در حالیکه با مالیات 
تورمی ثروت مردم را نابود می کنند و عجیب اســت که از نظر 
آقایان هیچ یک از این سیاست ها تورم را افزایش نمی دهد، اما 

افزایش حقوق باعث تورم می شود.
احسان سلطانی در گفت وگو با ایلنا اظهار کرد: ابتدای دولت بحثی در مجلس 
مطرح شد که ما به اندازه کافی به مردم فشار آورده ایم و با توجه به اینکه قیمت ها 
همین طور در حال افزایش است، اندکی هم به بنگاه های خصولتی و حاکمیتی 
بپردازیم. اما شاهد بودیم که با اسم حمایت از سهام داران بورسی، ۸۵ میلیون نفر 
مردم را رها کردند و چندصد هزار نفر که سودهای کلان بردند تبدیل به هدف 
شدند.وی افزود: برای نمونه نرخ بهره را در سطح پایین نگه داشته اند که نتیجه 

آن رشد سهام و دارایی و بورس و هدف آن هدایت نقدینگی به بورس، تشدید 
حباب ها و تامین منافع برخی از افراد است.سلطانی تصریح کرد: توجه چندانی به 
روند فزاینده تورم، گرانی و قیمت ها وجود ندارد. تورم در دولت سیزدهم از قبل 
هم بدتر شده است.این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: دولت چرا هزینه مواد 
معدنی و سهم مالکانه معادن را زیاد نمی کند؟ چرا نباید نهادهای وابسته به قدرت 
هزینه بدهند و در پر قو بخوابند؟ چرا باید منابع مالی به آنها تزریق شود؟ متاسفانه 
به نظر می رسد تحریم هم تبدیل به بهانه ای برای خالی کردن جیب مردم شده 
است.این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: ۴ سال است که هزینه های دولت را 
منتشر نکردند، دلیل این عدم شفافیت چیست؟ اگر اقتصاد ایران بازار آزاد است 
قیمت گذاری دســتوری برای چیست؟ به نظر می رسد ادامه این سیاست های 

نادرست با هدف ثروتمند شدن طبقه حاکم، از بین رفتن طبقه متوسط است.
وی افزود: درحالی که دم از بازار آزاد زده می شود گفته می شود بانک مرکزی 
نباید اجازه دهد که نرخ بهره از حد مشــخص فراتر رود، بنابراین نرخ بهره ما 
حدود منفی ۳۰ درصد است یعنی دولت به صورت علنی در همه مسائل دخالت 
می کند. این ده بندی که آقای خاندوزی اعلام کردند ربطی به دولت ندارد بلکه 

تنها حیاط خلوت رانتی ها و وابستگان به قدرت و بنگاه های خصولتی است.
سلطانی در ادامه بیان کرد: بسیاری از بنگاه های رانتی بر اساس تورم به حیات 
خود ادامه می دهند در حالیکه با مالیــات تورمی ثروت مردم را نابود می کنند 
و عجیب اســت که از نظر آقایان هیچ یک از این سیاست ها تورم را افزایش 
نمی دهد، اما افزایش حقوق باعث تورم می شود. یارانه ای هم که داده می شود 

بلافاصله به دلیل این سیستم اقتصادی، خنثی خواهد شد.

بهرام  پارسایی نماینده پیشین مجلس: با تصویب نمایندگان صورت گرفت؛

 به جای پاسخ به نگرانی افکار عمومی درباره بودجه 
باز هم طرح »صیانت« را علم کرده اند

واریز یارانه ۶۸۰ هزار تومانی تا پایان هفته

رفع ایرادات شورای نگهبان به طرح تسهیل صدور 
مجوزهای کسب و کار

تورم در دولت سیزدهم بدتر هم شده است

افزایش اخبار منتشر شده درباره بازپس فرستادن محصولات 
کشاورزی به دلیل مشکلات سلامتی، موجب نگرانی مردم از 
عرضه محصولات در بازار داخلی شــده است. مسئله ای که با 
توییت مشــاور حسن روحانی تشدید شد. حسام الدین آشنا در 
توییتر خود گفت »تقاضا می کنم اجازه ندهید محصولات غذایی 

برگشت خورده را داخل بازار کنند«
 به گزارش اقتصاد آنلاین  روز گذشــته خبر بازپس فرستادن 
ســیب زمینی از  یکی از کشورهای هدف صادراتی رسانه ای 
شد. این اولین بار نیست که محصولات کشاورزی ایران به دلیل 
باقی مانده سموم یا فلزات سنگین از سوی کشور هدف صادراتی 
پس فرستاده می شود و بارها برای محصولات مختلف شاهد این 
اتفاق بوده ایم. تکرار این اتفاقات موجب نگرانی مردم شده و این 
پرسش را ایجاد کرده است که چه دستگاه یا دستگاه های موظف 
به تامین سلامت محصولاتی که مردم استفاده می کنند، هستند؟ 
مگر سلامت محصولات کشاورزی ما چه مشکلی دارد که سایر 
کشورها حاضر به مصرف آن نیستند؟ محصولات پس فرستاده 

شده چه سرنوشتی پیدا می کند؟
بر اســاس قوانین موجود، وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی  با همکاری وزارت جهاد کشاورزی موظف به تأمین 
سلامت محصولات کشاورزی هستند و موظفند مقدار مصرف 
مجاز ســموم و کودهای شــیمیایی برای تولید محصولات 
کشاورزی را مشــخص و عرضه محصولاتی را که به صورت 
غیرمجاز از سموم و کودهای شیمیایی استفاده کرده اند، ممنوع 

کنند.در اجرا تأمین ســلامت محصولات کشــاورزی نیازمند 
همکاری ۹ مجموعه ســازمانی از جمله سازمان حفظ نباتات، 
سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی، مؤسسه تحقیقات 
گیاه پزشکی، مؤسسه تحقیقات خاک و آب، دفتر محیط زیست 
و سلامت غذا، مرکز سلامت بهداشت و محیط کار و سازمان 
غذا و دارو است که وظیفه هماهنگی بین بخشی آن را دبیرخانه 
شورای عالی سلامت و امنیت غذایی کشور برعهده دارند.موضوع 
تأمین سلامت محصولات کشاورزی مشکل حل نشده با سابقه 
طولانی بیش از نیم قرن در ایران اســت. اولین بار در ایران در 
ســال ۱۳۴۶ موضوع سلامت محصولات کشــاورزی مورد 
توجه قرار گرفت و آیین نامه »اجرایی قانون حفظ نباتات مبنی 
بر نمونه برداری و ممانعت از عرضه محصولات دارای سموم به 
بازار« مطرح و تصویب شد. از آن سال تا امروز بارها این موضوع 
پراهمیت به شکل های مختلف مطرح شد، اما هیچ یک به درستی 
انجام نگرفته است و به رغم تمام قوانین و تعدد دستگاه ها موظف 
به تامین و حفظ سلامت محصولات کشاورزی و گذشت سال ها 
از اینگونه طرح ها، همچنان شاهد پا برجا بودن این مشکل مهم 
هســتیم که علاوه بر از دست رفتن اعتبار جهانی محصولات 

ایرانی، موجبات نگرانی مردم را فراهم کرده است.
اطلاع از سرنوشــت محصولات بازپس فرستاده شده شاید 
مهم ترین پرســش این روزهای مردم باشد و نگرانی از اینکه 
محصولی که دیگر کشورها حاضر به مصرف آن نیستند در بازار 
داخلی عرضه شود. مسئله ای که با توییت مشاور حسن روحانی 

تشدید شد. حسام الدین آشنا در توییتی بیان کرد؛ »تقاضا می 
کنم اجازه ندهید محصولات غذایی برگشت خورده را داخل بازار 

کنند«
امحا یا عرضه به بازار سرنوشت محصولات باز 

پس فرستاده شده
مسعود لطیفیان عضو هیأت علمی سازمان تحقیقات، آموزش 
و ترویج  کشاورزی، در پاسخ به این پرسش گفت: دلیل بازپس 
فرستادن محصولات کشاورزی صادراتی در تصمیم گیری برای 
سرنوشت آنها پس از بازگشت به کشور از اهمیت زیادی برخوردار 
است. وی توضیح داد: اینکه محصول کشاورزی به چه دلیلی از 
کشور هدف صادراتی به کشور مبدا بازگردانده می شود در نحوه 
تصمیم گیری درباره امحا شدن یا عرضه آن ها به بازار مصرف 
داخلی مهم اســت.به گفته وی به طور کلی باز پس فرستادن 
محصولات کشاورزی صادراتی به دلیل آلوده بودن به آفت یا 
بیماری گیاهی قرنطینه ای و یا به دلیل وجود باقی مانده خارج از 
استاندارد ترکیبات شیمیایی کشاورزی )کود یا آفت کش( یا فلزات 
سنگین انجام می شود.لطیفیان با تاکید بر اینکه عامل آفت یا 
بیماری گیاهی تهدیدی برای سلامت انسان نیستند، اظهار کرد: 
در این موارد کشور هدف صادراتی تنها به دلیل جلوگیری از انتقال 
آفت و بیماری به سیستم های کشاورزی یا جنگلی و زیان های 
اقتصادی ناشی از آن مانع ورود محصول به کشور خود شده و 
آن ها را برگشت می دهد.به گفته وی اگر محصول به دلیل آفت 
یا بیماری ها باز پس فرستادن شده باشد با برخی از عملیات های 

آفت زادیی بهداشتی امکان مصرف بدون خطر برای سلامتی 
افراد، وجود دارد. لطیفیان یادآور شد: تا کنون هیچ نوع بیماری 
مشترک خطرناک بین انســان و گیاه شناسایی نشده است و  
مصرف محصولات آفت زده یا بیمار همراه با آسیب خطرناک 
برای انسان نیست.وی اما شرایط را برای محصولاتی که به دلیل 
باقی مانده ترکیبات شیمیایی کشاورزی خطرناک )کود یا آفت 
کش( یا فلزات سنگین به کشور برگشت داده شده اند را کاملا 
متفاوت عنوان کرد.این پژوهشگر گفت: در صورت تایید وجود 
سموم و فلزات سنگین خطرناک خارج از استانداردهای تعریف 
شده که برای سلامت جامعه در محصولات امکان مصرف آن 
وجود ندارد، تنها باید امحا شده و از دسترس خارج شوند.لطیفیان 
در پاسخ به این پرسش که چه دستگاهی وظیفه جلوگیری از 
عرضه این محصولات  و امحای آن ها دارد. گفت: این وظیفه 
بر عهده وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی و به طور 
مشخص معاونت غذا و دارو باید اقدام به این امر کند. سازمان 
بهداشت جهانی در مورد بقایای آفتکشها یک«حد آستانه قابل 
تحمل از باقیمانده سموم«را به عنوان معیار ارائه کرده که در داخل 
کشور نیز استانداردهای آن تعریف شده است و رعایت استانداردها 
و رعایت دوره کارنس آنها در زمان ارائه محصولات کشاورزی 
به بازار مصرف بسیار مهم و ضروری است. به طور کلی یکی از 
چالش هایی که در همه دنیا وجود دارد، سلامت مواد غذایی از نظر 
باقی مانده های مواد شیمیایی، داروها و مایکوتوکسین هاست که 
باید در همه موارد عرضه داخلی و خارجی محصولات کشاورزی 

مورد توجه قرار گیرد. امروزه در بخش مواد غذایي وزارتخانهها و 
رین ویژگـي تحقـق  سازمانهای مختلفي دخالت دارند. اصليتـ
امنیت غذایي و به تبع آن ایمني غذایي در یک جامعه، لزوم نگاه 
فرابخشي به آن است. تعامل، ارتباط و اجـرای هماهنگ با سایر 
بخشها در سیاستگذاری و پیادهسازی برنامهها به طور همخوان 
اـیي هستند که ميبایست تحقق یابند تا  و هماهنگ، ضـرورته
اـی سـلامت و بهداشـت عمـومي  سرانجام امنیت غذایي و ارتق
در جامعـه تقویت شود. در وزارت جهاد کشاورزی سه سازمان 
اـرتنـد  در حوزه ایمنی غذایــی به ایفای نقش میپردازند که عب
از: سازمان دامپزشکي کشور، سازمان حفظ نباتات کشور، و دفتر 
محیطزیست و سلامت غذا. در وزارت بهداشـت، درمان و آموزش 
از:  پزشکي، سازمانهای دخیل در امر ایمني غذایي عبارتنــد 
سازمان غذا و دارو، مرکز سلامت محیط و کار و انستیتو تحقیقات 
وزارت  نـایعِ  ص معاونت  در  کشور.  غذایي  صنایع  و  تغذیهای 
نـعت، معـدن و تجارت، دفتری به نام صنایع غذایي، دارویي  ص
ر عهـده دارد. و بهداشتي، مسئولیتهایي مرتبط با ایمني غذایي بـ

با توجه به اینکه تجربه شورای سلامت و امنیت غذایي تا کنون 
یک  تشکیل  ميرسد  نظـر  ه  بـ است،  نداشته  مطلوبي  برآیند 
سازمان یکپارچه و فراگیر و فرابخشي که از کلیة اختیارات مربوط 
ه سـلامت و ایمني غذایي، از مرحلــه نظارت بر تولید و واردات  بـ
گرفته تا صنایع فرآوری و حمـل و عرضـه و صـدور مجوزهای 
لازم را برخوردار باشد، به نحو مناسبتری پاسخگوی الزامات و 

اـتي باشد. ن امـر حی اـی ایـ نیازه

جریان تعیین تکلیف داروهای موجود در سازمان اموال 
تملیکی با اختــلاف نظر بین این ســازمان و وزارت 
بهداشت مواجه است؛ به طوری که سازمان تملیکی 
به اســتناد قانون تاکید بر تحویل داروهای متروکه و 
قاچاق به وزارت بهداشت و تعیین تکلیف از سوی این 
وزارتخانه دارد ولی وزارت بهداشت به استناد قانونی 
دیگر معتقد است باید داروهای مکشوفه و قاچاق بدون 

بررسی منهدم شود و آن را تحویل نمی گیرد.
به گزارش ایسنا، طبق قانون تاسیس سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی و اساسنامه آن، از جمله وظایف این سازمان، جمع آوری 
و نگهداری، اداره و فروش کالاهای متروکه دولتی و غیردولتی، ضبطی 

و قاچاق قطعیت یافته و کالاهای قاچاق  بلاصاحب و صاحب متواری، 
است.بر این اساس سالانه حجم قابل توجهی از اقلام مشمول در اختیار 
سازمان اموال تملیکی قرار می گیرد که از جمله آن داروست،  اما ظاهرا 
درباره تعیین تکلیف داروهای متروکه و یا قاچاق تفاهمی بین سازمان 

اموال تملیکی و وزارت بهداشت نیست.
سازمان تملیکی: باید داروها را وزارت بهداشت ببرد

این در حالی است که سازمان اموال تملیکی تاکید دارد براساس ماده 
۴۰ قانون تاسیس سازمان اموال تملیکی، باید دارو را به وزارت بهداشت 
و درمان یا هلال احمر تحویل دهد و اگرچه در دو ســال اخیر حداقل 
چهار بار مکاتبه با ســازمان غذا و دارو جهت اجرای این قانون داشته  
تا اقلام دارویی را تحویل بگیرد ولی هیچگاه این گونه نشده و تنها 

پاسخ دریافتی این بوده که »منهدم کنید«.در مدت اخیر هم با ورود 
رئیس جمهوری و قوه قضائیه برای تعیین وضعیت کالاهای موجود در 
سازمان اموال تملیکی، بار دیگر این سازمان درباره داروهای در اختیار 
اعلام کرد که با وجود مکاتبات متعدد صورت گرفته در دو سال گذشته، 
تاکنون این وزارتخانه اقدامی در این رابطه انجام نداده اســت؛ در این 
شرایط سازمان اموال تملیکی با توجه به عدم تائید اصالت و مصرف 
انسانی از سوی سازمان غذا و دارو، تمامی داروها را منهدم خواهد کرد.

وزارت بهداشت: منهدم کنید
اما این بار وزارت بهداشــت نسبت به این اعلام واکنش نشان داده 
و به اســتناد قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفته که برای داروهای 
مذکور ورود خواهد کرد و باید منهدم شود.در حالی تاکید سازمان اموال 

تملیکی بر تحویل داروها و تعیین تکلیف آن از سوی وزارت بهداشت 
است که این وزارتخانه اعلام کرده است که بر اساس ماده ۲۲ قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز، فقط اقلام خوراکی، آشــامیدنی، آرایشی و 
بهداشتی به استعلام مصرف انسانی نیاز دارند؛ درباره داروها شرایط 
لازم بــرای نگهداری از نظر رطوبت و نور برای اقلام قاچاق و خارج 
از زنجیره توزیع رســمی وزارت بهداشت وجود ندارد، بنابراین وزارت 
بهداشت به علت نبود اطمینان از سلامت داروها، اجازه مصرف این 
داروها را نمی دهد.همچنین اعلام کرده که معمولا محموله هایی که 
کشف و به سازمان اموال تملیکی تحویل می شوند، قاچاق است که اگر 
بخواهند از سلامت داروها، اطمینان حاصل کنند باید کل محموله را 
آزمایش کنند و طبیعتا در این صورت، آن محموله ارزش فروش ندارد.

طبق این توضیح، وزارت بهداشت درباره اقلام دارویی مکشوفه که در 
گزارش سازمان اموال تملیکی، مطرح شده مصرف آن را به صلاح 
نمی داند زیرا از مبادی رسمی و مجاز وارد زنجیره توزیع نشدند و بیشتر 
داروهایی که در ســازمان اموال تملیکی، توقیف می شوند، داروهای 
متروکه و قاچاق هســتند و براساس قانون، داروهای قاچاق از جمله 
داروهای قاچاق موجود در انبارهای سازمان اموال تملیکی باید امحاء 
شوند.این در حالی است که سازمان اموال تملیکی پیش تر اعلام کرده 
بود با وجود نظارت هایی که از سوی این سازمان می شود، حتی در مورد 
انهدام داروها، این احتمال بعید نیست که دارویی که سلامت آن تائید 
نشده، وارد بازار شود؛ از این رو باید وزارت بهداشت آن را به استناد قانون 

تحویل گرفته و خود تعیین تکلیف کند.

بحران سم در محصولات صادراتی

اختلاف نظر درباره مسئولیت داروهای متروکه و قاچاق!

مردم از عرضه محصولات ناسالم در بازار داخلی نگرانند
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